
PRESENTADO EL “BORRADOR” 
DEL NUEVO PGOU DE SOPELA

El “borrador” del nuevo (PGOU) fue 
presentado públicamente el pasado 4 
de junio en Kurtzio, donde se plantearon 
las 3 alternativas urbanísticas que son 
las que se someterán a debate en el 
proceso participativo que se desarrollará 
hasta finales del mes de septiembre.

4.orrialdea

ELKARRIZKETA

35 aniversario de la es-
cuela de surf Peña Txuri: 
“Nuestra filosofía princi-
pal es que las personas 
disfruten del mar, co-
nozcan su entorno y lo 
integren en su vida diaria”

8.orrialdea

COMIENZAN LAS OBRAS EN EL 
TALUD DE LA PLAYA DE BARINATXE

El pasado 28 de junio se iniciaron las 
obras en el talud de la playa de Barinatxe, 
después de la redacción del acta de 
replanteo por parte de la Dirección de 
Obra y la aprobación del estudio de 
Seguridad y Salud. Se estima que estos 
trabajos concluirán a finales de julio.

6.orrialdea

gurea
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BADATOZ 2024KO 
KARMENGO JAIAK!

www.sopela.eus



PREGUNTA 
DEL MES
¿Cómo se llama la asociación que se erige como un faro 
de apoyo y visibilidad para las mujeres emprendedoras de 
Sopela? Entre los e-mails que nos lleguen a komunikazioa@
sopela.eus con la respuesta acertada sortearemos un corte de 
pelo, cortesía de nuestro comercio del mesVM PELUQUEROS.

¡Anímate y participa! La persona ganadora de la pregunta del 
mes anterior: LEYRE PEREZ HERRERO.

UDALA Ayuntamiento 
94 406 55 00

UDALTZAINGOA Policía Municipal
 94 406 55 11

KURTZIO KULTUR ETXEA 
94 406 55 05

UDAL LIBURUTEGIA Biblioteca 
Municipal 94 406 55 08

KIROLDEGIA - IGERILEKUAK 
Polideportivo - Piscinas 
94 406 55 20

UDAL PILOTALEKUA Frontón 
Municipal 94 676 44 04

GIZARTE ZERBITZUAK 
Servicios Sociales 
94 676 37 83

UDAL EUSKALTEGIA Euskaltegi 
Municipal 
94 676 31 54

KZ GUNEA SOPELA 
94 403 34 06 
tutor.sopela@kzgunea.net

BAKE EPAITEGIA Juzgado de Paz 
94 676 33 55

TAXI GELTOKIA Parada de Taxi 
94 676 10 03

TURISMO BULEGOA Oficina de 
Turismo 94 406 55 19

CRUZ ROJA 94 410 10 10

LARRIALDIAK Emergencias 112

OSASUN ZENTROA Centro de 
Salud 
94 676 41 19

EUSKARA ZERBITZUA 
94 657 92 79

www.sopelaneuskarazatseginez.
com 
HIZKUNTZ ESKUBIDEEN 
URRAKETAK SALATZEKO 
902 19 43 32 (Behatokia)

GENERO - BIOLENTZIA 
KASUETAN LAGUNTZEKO 
TELEFONOA Teléfono de 
Asistencia sobre Violencia de 
Género 016

BERDINTASUN SAILA 
94 657 92 82 

EUSKO JAURLARITZA 
900 840 111

TELEFONO INTERESGARRIAK 
Teléfonos de interés
 

Dirulaguntza ezberdinetarako deialdia zabalik!

Sopelan, hainbat udal dirulaguntzetarako deialdia irekiko 
da uztailean zehar komunitatearen eta tokiko garapena-
ren hainbat alderdi babesteko. Ekimen nabarmenetako 
bat errendimendu handiko kirolarientzako, teknikarient-
zako eta udalerriko epaileentzako dirulaguntza da. Neu-
rri honen helburua bere dedikazioa eta kirol lorpenak 
babestea da, eskualdean kirolaren sustapena indartuz.

Gainera, uztailean euskara ikasteko dirulaguntzen deial-
dia ere irekitzen da. Ekimen honen helburua egoilia-
rren artean euskararen ezagutza eta erabilera sustatzea 
da, antzinako hizkuntza horretan ikasi edo gaitasuna 
hobetu nahi dutenei laguntza ekonomikoa emanez. 
Deialdi garrantzitsu bat gidabaimena euskaraz lortzeko 
azterketa (B baimena) diruz laguntzeko deialdia da. Horri 
esker, Sopelako biztanleek tokiko hizkuntza-eskakizu-
nak betez lortu ahal izango dute gidabaimena. 

Azkenik, errotulazio finkoa eta udalerriko irudi korpora-
tiboa euskalduntzeko deialdia egin da. Neurri honen bi-
dez, euskararen erabilera sustatu nahi da merkataritzan 
eta arlo publikoan, tokiko kultura zaintzen eta zabaltzen 
lagunduz.

Laguntza guztien berri www.sopela.eus udal webgu-
nean.

Abiertas convocatorias para diferentes 
subvenciones

En Sopela, este mes de julio se ha lanzado la convoca-
toria para varias subvenciones municipales destinadas a 
apoyar diferentes aspectos de la comunidad y el desa-
rrollo local. Una de las iniciativas destacadas es la sub-
vención para deportistas de alto rendimiento, técnicos 
y jueces del municipio que han sido reconocidos como 
tales. Esta medida busca respaldar su dedicación y lo-
gros deportivos, fortaleciendo así el impulso del deporte 
en la región.

Además, durante el mes de julio también se abre la con-
vocatoria para subvenciones destinadas al aprendizaje 
del euskera. Esta iniciativa tiene como objetivo fomentar 
el conocimiento y uso del euskera entre los residentes, 
apoyando económicamente a quienes desean aprender 
o mejorar su competencia en este idioma ancestral.

Otra convocatoria relevante es la destinada a subven-
cionar la realización del examen para obtener el per-
miso de conducir (permiso B) en euskera. Esto facilita a 
los residentes de Sopela la oportunidad de obtener su 
licencia de conducir cumpliendo con los requisitos lin-
güísticos locales.

Finalmente, se ha establecido una convocatoria para 
apoyar la euskaldunización de la rotulación fija y la 
imagen corporativa en el municipio. Esta medida busca 
promover el uso del euskera en el ámbito comercial y 
público, contribuyendo así a la preservación y difusión 
de la cultura local.

Más información en www.sopela.eus.

Laguntza guztien berri www.sopela.eus udal webgu-
nean.
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Finaliza el proceso de negociación para desbloquear el Plan 
Parcial de Abaro

Udalak 1.882.500 euroko aurrekontu-aldaketak onartu ditu

Tras analizar detenidamente las peticiones 
de la Asociación Vecinal de Sopela (AVS/
SAE) para suplir el déficit de vivienda de 
protección pública y mejorar el flujo 
de tráfico del sector Abaro, las y los 
concejales que representan a EH Bildu, 
Elkarrekin Sopela, EAJ/PNV y PSE-EE han 
decidido canalizar estas peticiones a través 
del nuevo Plan General de Ordenación 
Urbana (PGOU). Esta solución cuenta con 
un amplio consenso en la corporación 
municipal, con el respaldo de 16 de los 17 
concejales.

El nuevo Plan General de Ordenación 
Urbana (PGOU) se perfila como la 
respuesta más adecuada a las peticiones 
de la Asociación Vecinal de Sopela (AVS/
SAE) debido a su viabilidad, eficacia 
y eficiencia. Aunque AVS/SAE sugirió 
realizar todas las actuaciones bajo la 
normativa actual, ya sea modificando el 
Plan Parcial de Abaro o adaptando las 
Normas Subsidiarias existentes, el Plan 
Parcial de Abaro ya fue aprobado por la 
mayoría de la Corporación. Actualmente, 
se está redactando el nuevo PGOU, lo que 
representa una oportunidad para integrar 
las propuestas de AVS/SAE de manera 
coherente y planificada.

Se solicitó al equipo redactor del nuevo 
Plan General de Ordenación Urbana 
(PGOU) que incorporara directamente 
las solicitudes de la Asociación Vecinal 
de Sopela (AVS/SAE) en el denominado 
Documento de Avance. El PGOU es el 
elemento urbanístico más importante de 

un municipio, y el Documento de Avance 
sirve como base para la presentación y 
aprobación del PGOU. Desde EH Bildu, 
Elkarrekin Sopela, EAJ/PNV y PSE-EE se 
subraya que este Documento de Avance 
del PGOU evidencia el esfuerzo realizado 
y la seriedad con la que se ha actuado en 
este proceso de negociación.

Llegar a un acuerdo para desbloquear 
el desarrollo del Plan Parcial de Abaro 
es de vital importancia tanto en el 
ámbito educativo como en vivienda y 
medioambiente. Además, en los últimos 
meses se ha incrementado la urgencia de 
este acuerdo. Por un lado, por la decisión 
del Departamento de Educación del 
Gobierno Vasco de construir un centro 
de educación infantil para la Escuela 
de Zipiriñe en las parcelas de Loroño 
y ampliar el Instituto de Iberre en los 
terrenos de Abaro. Por otro lado, por la 
voluntad de URAK de ampliar el humedal 
de Urko y recuperar este espacio natural. 
Sopela no puede perder esas dos 
oportunidades.

Lamentablemente, la Asociación Vecinal 
de Sopela (AVS/SAE) no ha aceptado 
la propuesta de acuerdo y no retirará 
el recurso contencioso contra el Plan 
Parcial de Abaro. AVS/SAE no ha valorado 
el esfuerzo realizado para desbloquear 
la situación ni la voluntad de alcanzar 
un entendimiento favorable para tod@s. 
Esta decisión se considera grave, ya que 
la negativa a retirar el recurso podría 
suspender la ampliación del Instituto de 

Iberre, la recuperación del humedal de 
Urko y la construcción de 490 viviendas 
de protección oficial en Abaro. Se han 
antepuesto intereses particulares y 
personales sobre el interés general de 
Sopela.

EH Bildu, Elkarrekin Sopela, EAJ/PNV y 
PSE-EE expresan su voluntad de impulsar 
el proceso del nuevo Plan General de 
Ordenación Urbana (PGOU), avanzar en 
el desarrollo del Plan Parcial de Abaro y 
desbloquear la recuperación del espacio 
natural de Urko. Este compromiso se 
refleja en acciones como la ocupación 
anticipada de terrenos para la ampliación 
del Instituto de Iberre. Sopela debe seguir 
adelante, priorizando el interés general 
sobre los intereses particulares. Se invita 
a tod@s a unirse a este camino que se 
considera esencial para el desarrollo del 
municipio.

Pasaden maiatzaren 30ean egindako 

osoko bilkuran Sopelako Udalak 

1.882.500 euroko aurrekontu-aldaketa 

garrantzitsuak onartu zituen, udalerrian 

funtsezkoak diren zenbait proiektu 

finantzatzeko. Inbertsio horiek energia-

eraginkortasunetik hasi eta kaleak 

mantentzera eta kirol- eta jolas-

azpiegiturak hobetzera bitartekoak dira.

Onetsitako proiektuen artean, Bidebieta 
kaleko eta Arrietara etorbideko 
saneamendu-sareak berritzea 
nabarmentzen da, Bidebietako 
asfaltatzea barne, guztira 858.300 euroko 
inbertsioarekin.

Beste proiektu garrantzitsu bat 608.000 
euroko inbertsioa da, Urgitxieta 
kaleko trafiko-arazoei aurre egiteko. 
Zenbateko horrek finantzatuko du 
Gatzarriñe kaleko biribilgunea berritzea 
suziri-ilarak saihesteko, Arabeta kaleko 
behin-behineko aparkalekua egokitzea, 
espazioa optimizatuz eta aparkalekua 
bera jasangarri bihurtuz, eta Urko 
hezegunea Urgitxieta kalearekin lotuko 

duen oinezkoentzako pasabide bat 
eraikitzea.

Onartutako proposamenen artean dago, 
halaber, Zipiriñeko eskolan eguzki-
plakak jartzea, 108.358,86 euroko 
inbertsioarekin. Neurri hori Udalaren 
Energia Planean sartuta dago, eta udal-
eraikinen autokontsumoa sustatzea du 
helburu. Gainera, 35.000 euro inbertituko 

dira jolas-eremuetan, haurrentzako jolas-
guneak aldatuz eta hobetuz, indarrean 
dagoen araudia betetzeko.

Kirol Plan Estrategikoa eta auditoria

Herritarrek herriko kiroldegiaren egoerari 
buruz egindako kritikak direla eta, 
62.920,00 €-ko inbertsioarekin, Sopelako 
Udalak neurriak hartu ditu.   Horri 
erantzunez, Kirol Plan Estrategikoa 
kontratatu da, kezka horiei modu 
integralean heltzeko diseinatutako 
dokumentua. Plan horretan, dauden kirol-
instalazioen auditoria sakona egingo da 
eta mantentze-lanen eta inbertsioen plan 
bat egingo da, instalazioen kalitatea eta 
funtzionaltasuna hobetzeko.

Azkenik, 210.000 euro erabiliko dira 
udalerriko hainbat kale asfaltatzeko, 
zoladuraren egoerari buruz bizilagunek 
behin eta berriz egindako kexak kontuan 
hartuta; antzemandako zuloak eta 
pitzadurak konponduko dira, bereziki 
Artaza, Mendieta, Trokabide, Zabalbide, 
Etxebarri, Iberrota, Arabeta, Gatzarriñe, 
Enriker Urrutikoetxea eta Olabide kaleetan.
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El “borrador” del nuevo PGOU de Sopela presenta soluciones a 
los graves problemas de vivienda y tráfico que sufre el municipio

Udalak mozioa onartu du Aldundiaren 
itsasadarraren azpiko tunelaren proiektua 
geldiaraztea eskatzeko

Udalak TAOren 
tarifaren igoera 
iragarri du, Uribe 
Kostako beste udalerri 
batzuekin parekatzeko

El 4 de junio, se presentó en Kurtzio 

el borrador del nuevo Plan General de 

Ordenación Urbana (PGOU) de Sopela, 

que incluye tres alternativas urbanísticas a 

debatir hasta finales de septiembre. Estas 

opciones van desde no realizar cambios 

significativos (“opción pasiva”) hasta 

una propuesta que busca equilibrar el 

desarrollo urbano y rural.

La propuesta prioritaria del equipo redactor 

incluye la creación de tres nuevos sectores 

urbanizables: Ander Deuna, Ganebarri y 

Argaluze, además de desarrollar sectores 

ya planificados como Ripa y Abaro. Se 

plantean medidas para paliar el déficit de 

200 viviendas protegidas mediante el uso 

de parcelas municipales y la densificación 

de Ripa. Aproximadamente 711 viviendas 

de protección pública se proyectan 

en los nuevos sectores, cumpliendo 

con la normativa que exige un 75% de 

edificabilidad residencial destinada a este 

fin.

Para abordar el tráfico, se propone 

modificar la variante prevista por el 

Plan Territorial Sectorial de Carreteras 

de Bizkaia, evitando afectar las laderas 

de Urkomendi y Munarrikolanda. Se 

reordenarán las conexiones entre Getxo 

y Barrika y se creará un boulevard en la 

calle Loiola Ander Deuna para mejorar 

la convivencia urbana. El Documento 

de Avance y detalles del PGOU están 

disponibles en sopelaplanorokorra.

eus, donde los residentes pueden hacer 

sugerencias hasta septiembre.

Además, el Ayuntamiento ofrece 

la posibilidad de concertar citas 

personalizadas con 

los redactores del plan 

desde el 28 de junio, 

con sesiones de media 

hora cada viernes de 

9:00 a 14:00 horas. 

Se llevará a cabo una 

nueva presentación 

pública en Kurtzio el 

10 de julio a las 18:00 

horas y se organizarán 

talleres participativos 

adicionales en 

septiembre, los días 

17 y 24 a las 18:00 horas en el gimnasio 

de Zipiriñe. Las sugerencias pueden 

enviarse a través del registro oficial del 

Ayuntamiento o del buzón de información 

en sopelaplanorokorra.eus.

En esta etapa, es momento de hacer 

propuestas constructivas y no alegaciones, 

que se tratarán en fases posteriores. Las 

citas para consultas pueden agendarse en 

el enlace sopela.egoitzaelektronikoa.eus, 

seleccionando la opción “plan general de 

ordenación urbana”.

Sopelako Udalak, pasaden maiatzaren 30eko 
osoko bilkuran, mozio bat onartu zuen 
Bizkaiko Foru Aldundiaren itsasadarraren 
azpiko tunelaren proiektua berehala 
gelditzea eskatzeko. Mozioa EH Bildu eta 
Elkarrekin Sopela udal taldeek aurkeztu 
zuten eta, ondoren, AVS/SAAk bat egin zuen 
mozioarekin, Artatzako biribilgunea Ballonti 
merkataritza-gunearekin ibaiaz azpiko tunel 
baten bidez lotzeko proiektuaren idazketaren 
aurrerapenari erantzunez. Proiektuaren 
idazketak 10,5 milioi euroko kostua izango 
du eta azpiibaiaren guztizko inbertsioa 
400 milioi euro ingurukoa izango dela 
aurreikusten da.

Zehazki, mozioak Bizkaiko Foru Aldundiari 
eskatzen dio ibai-azpiaren proiektua 
gelditzeko eta Sopelarako zein Uribe 
Kostarako beharrezkoagoak diren inbertsio 
jasangarriak egiteko konpromisoa 
formalizatzeko.

2020ko irailean, Bizkaiko Foru Aldundiak 
Artatzako biribilgunea eta Ballonti ibaiaren 
azpiko tunel batekin lotzeko proiektuaren 
diseinua lizitatu zuen, 10,5 milioi euro 
ordainduta. Une honetan, proiektua idazten 
ari dira, ingurumen-txostena eginda, eta 
Bizkaiko Foru Aldundiak iragarri du lanak urte 
amaierara edo datorren urtearen hasierara 
atzeratuko direla.

Foru Aldundiaren arabera, tunel horrek 
aurre egingo die Arrontegiko zubian bizi 
diren trafiko-arazoei eta Supersurreko 2. 
fasearen jarraipentzat hartzen da. Proiektuak 
400 milioi euroko aurrekontua izango du 
(gainkostuak kontuan hartu gabe) eta autoen 
erabilerari lehentasun osoa emango dio.

Mozio hau babesten duten udal taldeak 
kezkatuta agertu dira proiektuak Uribe 
Kostan izango duen eraginagatik. Larrialdi 
klimatikoaren testuinguruan, proiektua ez da 
hain justifikagarria, auto pribatuaren erabilera 
lehenesten duelako eta eskualdean makro-
azpiegiturak ugaritzen laguntzen duelako, 
10 minutu eskaseko ibilbidea murrizteko 
helburuarekin. Hainbat hiritan emisio 
txikiko eremuak ezarri eta auto pribatuaren 
erabilerari mugak jartzen zaizkion bitartean, 
ekimen horrek trafiko-arazoak areagotu 
ditzake Sopelan eta Uribe Kostan, oro har.

Mugikortasunari dagokionez, Uribe Kostarako 
lehentasun desberdinak iradokitzen dira: 
garraio publikoa sustatzea, metroaren 
maiztasuna handitzea eta Bizkaibusek Uribe 
Kostan dituen lineak hobetzea, bidegorrien 
sarea osatzea eta bizikletaren erabilera 
sustatzea Bizkaibizi bezalako proiektuen 
bidez. Gainera, Sopelak urteetan proposatu 
dituen aldaera-proiektuak gauzatzeko 
beharra nabarmentzen da.

Sopelako Udalak ekainaren 1etik indarrean 
dagoen Trafiko eta Aparkaleku Ordenantzaren 
(TAO) tarifaren igoera ezarri du. Neurri horrek 
eguneko tarifa 6 eurotik 10 eurora doitzen 
du eta sasoiko TAO aplikatzen duten Uribe 
Kostako eskualdeko beste udalerri batzuetako 
tarifekin lerrokatzen du. Horrela, 2016tik 
izoztuta zeuden tarifa batzuk eguneratu 
dira.

Sopelako alkate Guruzne Carrassonek tarifen 
eguneratzearen garrantzia azpimarratu du: 
“TAOren tarifa handitzea funtsezkoa da 
Sopela hurbileko beste udalerri batzuetako 
praktikekin bat etor dadin eta eskualde-
mailan koherentzia gorde dezan. Gure espazio 
publikoen erabiltzaile guztiek gure zerbitzuak 
mantentzen eta hobetzen ekitatez lagunduko 
dutela bermatu nahi dugu”.

Alkateak azpimarratu duenez, “oso 
garrantzitsua da garraio publikoa erabiltzea, bai 
Metro Bilbaon, bai Bizkaibusen, eta, bereziki, 
Larrabasterra eta Sopela artean hondartzetara 
joateko anezka egiten duen Sopelbus 
udal autobus zerbitzua. Zentzu horretan, 
beharrezkoa da ibilgailu pribatuaren erabilera 
murriztea, are gehiago gure udalerriak dituen 
trafiko-arazo larriekin eta, batez ere, udan”.
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El Ayuntamiento de Sopela ha lanzado el 

proceso de Presupuestos Participativos para 

los años 2024-2025, una oportunidad única 

para que las y los residentes influyan direc-

tamente en la asignación de recursos muni-

cipales.

Este proceso busca fortalecer la partici-

pación ciudadana en la toma de decisio-

nes, permitiendo asignar 200.000 € en 

proyectos propuestos y votados por la 

comunidad. Desde el 11 de junio hasta 

el 8 de julio, todos los vecinos y vecinas 

mayores de 16 años pueden presentar 

sus ideas para mejorar nuestra comuni-

dad.

¿Cómo participar?

 ä Presencialmente: Puedes dejar 

tus propuestas en puntos habilita-

dos como el Ayuntamiento, la casa 

de cultura de Kurtzio, la oficina de 

turismo, la biblioteca, el hogar del 

jubilado y las piscinas municipales 

hasta el 8 de julio.

 ä Online: Participa en la recogida de 

propuestas y en las votaciones on-

line a través de la web municipal 

www.sopela.eus.

La transparencia y la colaboración son 

fundamentales. Hemos establecido una 

Comisión de Garantías para asegurar que 

cada fase del proceso sea clara y partici-

pativa. Los resultados de las votaciones 

se presentarán durante la primera sema-

na de noviembre.

¡Tu voz cuenta! Participa y contribuye a 

mejorar Sopela según tus necesidades y 

preferencias. Juntos construimos el fu-

turo de nuestro municipio.

Para más información y para participar 

online, visita www.sopela.eus. 

¡Anímate y participa en los Presupuestos 

Participativos de Sopela!

¡Participa en los Presupuestos Participativos de 
Sopela hasta el 8 de julio!

Parte-hartze prozesua 
2024-2027 Kirolaren 
Plan Estrategikoa 
garatzeko

Euskera Castellano

Sopelako Udalak hausnarketa eta kontsulta prozesu bati ekin 
dio, 2024-2027 aldirako Kirolaren Plan Estrategikoa idazteko 
helburuarekin. Parte hartzeko prozesu honetan, inkesta bat 
planteiatzen da, tokiko biztanleen kirol-ohiturak ezagutzeko 
eta udalaren kirol-instalazioen erabilerari eta egoerari buruzko 
iritziak jasotzeko.

Galdera hori abiapuntutzat hartuta, Udalak herritar guztiak 
gonbidatzen ditu hiru minutu inguruko iraupena duen inkesta 
anonimo batean parte hartzera. Bildutako informazioari esker, 
Udalak egoiliarren kirol-beharrak eta -lehentasunak identifikatu 
nahi ditu, ahaleginak Sopelako kirol-zerbitzuak etengabe 
hobetzera bideratuz.

Inkesta 2024ko ekainaren 18tik uztailaren 15era egongo da 
eskuragarri www.sopela.eus udal webgunean.
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El pasado 28 de junio iniciaron las obras 
en el talud de la playa de Barinatxe 
tras la redacción del acta de replanteo 
por parte de la Dirección de Obra y la 
aprobación del estudio de Seguridad 
y Salud. Los trabajos arrancarán con 
la instalación de la línea de vida y la 
colocación de equipos en la parte alta de 
la ladera. Posteriormente, se procederá 
a la retirada y saneamiento del material 
desprendido. Se estima que la ejecución 
de estos trabajos tendrá una duración 
de tres semanas. La Dirección de Obra 
realizará visitas diarias para supervisar el 
avance y asegurar el cumplimiento de las 
normativas de seguridad y calidad en la 
obra.

El pasado 28 de junio comenzaron las 
obras en el talud de la playa de Barinatxe 
tras la redacción del acta de replanteo 
por parte de la Dirección de Obra y la 
aprobación del estudio de Seguridad 
y Salud. Los trabajos constaran de 
la instalación de la línea de vida y la 
colocación de equipos en la parte alta de 
la ladera. Posteriormente, se procederá 
a la retirada y saneamiento del material 
desprendido. Se estima que la ejecución 
de estos trabajos tendra una duración de 
tres semanas. 

La Brigada Municipal de obras reparará 
el actual vallado, ya que los cierres 

metálicos han sido cortados de manera 
intencionada para acceder a la rampa. 
Asimismo, la Policía Local reforzará la 
señalética de todo el perímetro vallado 
colocando además un cartel con la 
prohibición expresa de acceso a la playa 
por la rampa. 

El Ayuntamiento hace un llamamiento 
a todas las personas usuarias de la 
playa para que respeten las medidas 
preventivas y sigan las indicaciones de la 
policía local, con el objetivo de garantizar 
la seguridad de todos.

Actuación subsidiaria

Es importante destacar que el pasado 
22 de mayo, el Ayuntamiento de Sopela 
convocó a una reunión conjunta 
con la Demarcación de Costas, el 

Departamento de Emergencias del 
Gobierno Vasco, la Diputación Foral de 
Bizkaia y el Ayuntamiento de Getxo para 
abordar el problema del desprendimiento 
en la playa de Barinatxe.

Aunque el objetivo del Ayuntamiento de 
Sopela era lograr la corresponsabilidad 
y cofinanciación por parte de todas 
las administraciones implicadas, la 
reunión concluyó sin que ninguna de las 
entidades supramunicipales asumiera 
compromiso alguno respecto a la 
situación en Barinatxe.

Por ello, el Ayuntamiento de Sopela 
decidió realizar subsidiariamente una 
actuación provisional para habilitar la 
rampa para personas y vehículos de 
emergencia.

Comienzan las obras en el talud de la playa de 
Barinatxe

Sopela bere Turismo Plana 
eguneratzen ari da: zure iritzia 
funtsezkoa da

Sopela actualiza su Plan 
Turístico: tu opinión es clave

Sopelako Udala 2025-2028 Turismo Plan 
Estrategikoa eguneratzen ari da. Proiektu horren 
helburua da udalerriko turismoaren etorkizuneko 
norabidea zehaztea, herritarren parte-hartze 
aktiboarekin: plank honek turismo-eskaintza hobetu 
eta herritarrak haren garapenaren erdigunean jarri 
nahi ditu.

Horrela, sopelako Udalak sopeloztar guztiei inkesta 
batean parte hartzeko gonbitea luzatzen die, 
Sopelako garapen turistikoari buruzko iritziak eta 
iradokizunak partekatzeko. Zure parte-hartzea 
erraza da: soilik eskaneatu beheko QR kodea edo 
bisitatu udalaren webgunea galdetegira sartzeko. 
Zure ekarpena lagungarria izango da komunitatearen 
interesak eta beharrak islatuko dituen turismo-plan 
bat sortzeko.

Zure ahotsa sopelaren etorkizunerako da!

El Ayuntamiento de Sopela ha lanzado la 
actualización del Plan Estratégico de Turismo 
2025-2028, un proyecto que busca definir la 
dirección futura del turismo en el municipio con la 
participación activa de sus ciudadan@s. Este plan 
pretende mejorar la oferta turística y poner a la 
ciudadanía en el centro de su desarrollo.

El Ayuntamiento invita a tod@s l@s sopeloztarras 
a participar en una encuesta para compartir 
sus opiniones y sugerencias sobre el desarrollo 
turístico de Sopela. Tu participación es sencilla: solo 
escanea el código QR de abajo o visita la página 
web municipal para acceder al cuestionario. Tu 
contribución ayudará a crear un plan turístico que 
refleje los intereses y necesidades de la comunidad.

¡Tu voz cuenta para el futuro de Sopela!
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Eusko Jaur la r i tzako Osasun 
Sailak duela gutxi jarri du abian Tigre-
eltxoa Zaintzeko eta Kontrolatzeko 
Plana. Espezie exotiko hori EAEko 
udalerri askotan dago jada, eta helburua 
da Sopelan ote dagoen zehaztea.

Horretarako, astero laginketak egingo 
dira hainbat puntutan, obitranpak 
erabiliz. Zaintzaren bidez, ahalik eta 
gehien atzeratu nahi da lurralde osoan 
sakabanatzea. Eltxo honek gaixotasun 
garrantzitsuak transmititzen ditu eta 
bere ziztadek erreakzio handiagoa 
eragiten dute.

Garrantzitsua da prebentzio-neurri 
eraginkorrenak ezagutzea: eltxoaren 
ugalketa eragoztea, ura metatzen den 

eremuak murriztuz:

 ä Teilatuetako erretenak berrikusi

 ä Astean bitan platerak hustu 
loreontzien, pitxerren, plastikozko 
igerilekuen eta abarren azpian.

 ä Animalien isurbideetako ura 
egunero berritzea

 ä Hustubideetan ura botatzea 
astean behin, geldialdia saihesteko

 ä Leihoetan eltxo-sareak erabiltzea

Azkenik, Eusko Jaurlaritzak  www.
mosquitoalert.com  webgunea 
erabiltzeko deia egiten du, haren 
banaketa ezagutzen laguntzeko

Pasaden maiatzaren 30ean, Sopela BHI eta Ander 
Deuna Ikastolako 40 ikasle inguru bildu ziren Eskolako 
Agenda 2030 programaren Udal Foroan parte hartzeko. 
Foro horretan, Guruzne Carrason alkatea eta Uribe 
Kosta Mankomunitateko Jasangarritasun teknikariak 
(Naiara Gaya, Oihane Soto eta Izarra Elortegi) egon 
ziren. Ikasleek beren ikastetxeetan programarekin 
lotuta egin dituzten jarduerak aurkezteko aukera izan 
zuten.

2022-2023 eta 2023-2024 ikasturteetan, udal mailan, 
ikastetxeek 7. Garapen Jasangarriaren Helburua, 
Energia eskuragarria eta ez-kutsatzailea, aztertu 
dute. Horrekin lotuta, pasa den urtean udalak antolatu 
behar zuen kontzientziazio kanpaina batean hartzeko 
konpromisoa hartu zuten, foileto eta pegatinak 
diseinatzeko ardura hartuta eta ikasturte honetan 
zehar ikasleek zeregin hori bete dute. 

Udal foroan ikastetxe bien ordezkariek proiektu barnean 
egindako beste hainbat ekintza azaldu zizkioten alkate 
eta teknikariei. Horretaz gain, prozesuan Sopela nola 
hobetu daitekeen ikusteko aukera izan dutenez, 
gaiarekin lotuta udalerria jasangarria izan dadin hartzen 
dituzten konpromisoak eta udalari egiten dizkieten 
proposamenak aurkeztu zituzten. 

Jarraian, alkateak egindako proposamen guztiei 
erantzuna eman eta horietako batzuk gauzatzeko 
dagoen aukera azaldu zituen. Gainera, ikasleek 
diseinatutako foileto eta pegatinak erakutsi zituen eta 
ikasleen iritzia jaso zuen aleak zein eraikin publikoetan 
banatu behar ziren erabakitzeko. Amaitzeko, Guruzne 
Carrasonek eskertu egin zuen urtero programa 
honetan egiten duten ahalegina, eta datorren urteko 
udal forora deitu zituen.

Eusko Jaurlaritzak tigre-eltxoa 
zaintzeko eta kontrolatzeko 
plana aktibatu du Sopelan

Sopelako 40 ikasle 
inguru eskolako Agenda 
2030 programako udal 
foroan batu dira

Sopelako Udalak Urkoko aparkalekua 
hobetzeari ekin dio, erabilera seguruagoa 
eta eraginkorragoa izan dadin

Kosta Trail 2024: más de 
4.000 participantes 
celebran la inclusión y 
la naturaleza

Sope lako  Uda lak  Urkoko 
aparkalekua hobetzeko eta 
eguneratzeko lanak hasi ditu. 
Herriko bizilagunek asko baloratzen 
dute gune hori. Aparkaleku 
horrek autokarabanentzako gune 
gisa ere funtzionatzen du udan 
(ekainetik irailera), eta funtsezkoa 
da komunitatearentzat eta 
bisitarientzat.

Ekimen honen helburua Urkoko 
aparkalekuaren erabilera eta 
elkarbizitza hobetzea da, udan 
zehar Sopelara joaten diren 
turistentzat zein bertakoentzat 
esperientzia hobea eskainiz. Ildo 
horretan, lehen urratsa eman da 
trafikoa kontrolatzeko bi kamera 
instalatuz, ezinbestekoak izango 
baitira zonaren kudeaketarako eta 
segurtasunerako.

Kamera berriek ibi lgailuen 
fluxua modu eraginkorragoan 
monitorizatzea ahalbidetuko dute, 

espazioa modu antolatuagoan 
administratzen lagunduz. Gainera, 
neurri horiek segurtasuna indartzea 
espero da, gerta daitezkeen 
gorabeherak prebenituz eta 
guztientzako ingurune seguruagoa 
bermatuz.

La Kosta Trail, en su 18ª edición, brilló con la 
participación de más de 4.000 entusiastas, 
destacando una vez más su firme compromiso 
con la inclusión y la sostenibilidad. A las 9 de 
la mañana, con un sol radiante sobre Sopela, 
la alcaldesa Guruzne Carrasson dio inicio a 
una de las carreras más emblemáticas del País Vasco. 
Este evento único, que combina el desafío de correr por 
montaña a nivel del mar, ofreció tres modalidades: Media 
Maratón de Montaña (21 km), Marcha de Montaña (20 km) 
y Marcha Familiar (7 km).

En la Media Maratón, el madrileño Jose Irurozqui y la 
vitoriana Sara Gutiérrez se alzaron con la victoria en 
las categorías masculina y femenina, cruzando la meta 
en tiempos de 1:27:21 y 1:49:27 respectivamente. En la 
categoría masculina, Jon Pascual y Martin Mac-Gragh 
ocuparon el segundo y tercer lugar, mientras que en la 
femenina, Zuriñe Frutos y Garazi Bilbao completaron el 
podio.

A las 9:15, comenzaron de forma escalonada las Marchas 
de Montaña y Familiar, congregando a más de 3.500 
personas que, motivadas por el deporte y el deseo de 
apoyar una causa noble, disfrutaron de una jornada 
festiva. Este año, el evento destacó por la participación 
del paralímpico Pol Makuri, quien superó los 21 kilómetros 
en 1:49:17, ocupando el puesto 22. Makuri, que afronta 
desafíos físicos con una determinación encomiable, 
expresó su alegría por completar una carrera que mezcla 
la belleza de la montaña y la playa.

La Kosta Trail 2024 no solo fue una celebración deportiva, 
sino también un ejemplo de solidaridad y sostenibilidad. 
Parte de la recaudación se destinó a GaituzSport Fundazioa, 
que trabaja por la inclusión a través del deporte. Además, 
la organización se esforzó por minimizar el impacto 
ecológico, limitando el uso de plásticos y papel, utilizando 
cintas biodegradables y reutilizando materiales de ediciones 
anteriores. Estos esfuerzos subrayan el compromiso de la 
Kosta Trail con el cuidado del entorno natural, demostrando 
que el deporte puede ser una herramienta poderosa para 
la inclusión y la preservación ambiental. 76



Bueno, el pasado mes de junio fuis-
teis uno de los encargados de leer el 
pregón de las fiestas de San Pedro, en 
reconocimiento al 35 aniversario de la 
escuela. Supongo que os hizo ilusión. 
¿Cómo fue la experiencia?
Aritza: Fue un honor absoluto para no-
sotros estar en la balconada del Ayunta-
miento dando el pregón de las fiestas de 
Sopela. Este momento no solo represen-
tó un gran reconocimiento al trabajo que 
hemos realizado en los últimos años en 
torno al surf y otros deportes de desliza-
miento, siempre dedicados al pueblo de 
Sopela, sino que también fue una mues-
tra de la diversidad de nuestro club, for-
mado por personas de todo tipo. Desde 
campeones de bodyboard como David 
Pere o Nati Agirre, hasta jóvenes que 
acaban de comenzar y sienten la pasión 
por el mar y el surf, todos somos parte de 
una gran familia. En nuestro club, cada 
persona tiene su lugar y contribuye con 
su propio estilo y pasión.

¿Cómo nació la escuela de surf Pena 
Txuri hace 35 años?
Gobi: El club surgió a raíz de una cre-
ciente tendencia a finales de los 70 y 
principios de los 80, cuando una sólida 
comunidad de surfistas se estableció en 
las playas de Atxabiribil. José Antonio 
Aldecoa, residente de Sopela, promovió 
una marca de tablas y organizó uno de 
los principales campeonatos en la cos-
ta de Euskal Herria, fortaleciendo esta 
tribu urbana. A finales de los 80, surgió 
la necesidad de una federación de surf, 
y tras la formalización de varios clubes, 
se estableció la Federación de Euskadi de 
Surf, con Peñatxuri entre los pioneros en 
unirse, mostrando su potencial actual.

¿Cuál fue la visión original para la es-
cuela y cómo ha evolucionado desde 
entonces?
Naroa: La visión original del club era 
acercar el surf a todas las personas de 
Sopela, creando un espacio de igualdad. 
En sus inicios, el surf no era un deporte 
al alcance de tod@s, por lo que el club 
se propuso ofrecer a todos y todas las 
sopeloztarras la oportunidad de cono-
cer y disfrutar de este deporte. Desde 
entonces, Peña Txuri Club y la escuela 

han organizado cursos gratuitos de surf 
para jóvenes del pueblo. A través de los 
centros escolares, se ofrecen cada año 
más de 400 plazas gratuitas, brindando a 
todos la oportunidad de disfrutar del surf 
y conectar con la naturaleza.

¿Cuál es la filosofía de enseñanza en 
Peña Txuri?
Aritza: Nuestra filosofía principal es que 
las personas disfruten del mar, conozcan 
su entorno y lo integren en su vida diaria. 
Queremos acercar el mar a tod@s para 
que puedan disfrutar de él, independien-
temente de sus habilidades técnicas o fí-
sicas. Siempre hay una manera de adap-
tar el surf para cada persona, por eso 
Peña txuari apuesta por el surf adaptado. 
Nuestro objetivo es crear un vínculo en-
tre las personas, el surf y todo lo que el 
mar y la playa representan, siempre res-
petando tanto a las personas como al 
medio ambiente.

¿Qué valores considera esenciales 
transmitir a sus alumn@s?
Aritza: Los valores fundamentales que 
deseamos transmitir son el respeto por 
la naturaleza y nuestro entorno, la soli-
daridad, el respeto y la igualdad. El co-
nocimiento del medio es fundamental y 
nunca perderle el respeto. Por otro lado, 
aunque el surf es un deporte individual, 
en Peña Txuri valoramos enormemente 
el equipo que nos rodea. Nuestro ob-
jetivo es que todos se sientan parte de 
una familia donde no solo se promueve 
el deporte y un estilo de vida saludable, 
sino también un ambiente acogedor 
donde personas de todas las edades en-
cuentren su lugar. 

¿Qué programas ofrece Peña Txuri ac-
tualmente y cómo se han diversificado 
con el tiempo?
Zuku: Peña Txuri ofrece una escuela de 
surf que abarca desde la formación ini-
cial hasta el perfeccionamiento avanza-
do, incluyendo programas específicos 
para deportistas de élite y competidores. 
Además, la escuela promueve la educa-
ción ecológica y el cuidado del medio 
ambiente mediante actividades como 
salidas para la limpieza de la zona, ex-
posiciones y rodajes, así como la organi-

zación de campeonatos locales. El club, 
que mantiene un convenio de colabora-
ción con la escuela, ha presenciado un 
notable crecimiento en el interés por el 
surf durante los últimos 15 años, lo que 
ha requerido la dedicación exclusiva de 
personal para la gestión de la escuela. 
Cada año, más de 8000 personas, desde 
niños de 4 años hasta adultos mayores 
de 65, pasan por nuestras instalaciones. 
Peñatxuri es algo que va más allá de una 
mera escuela de surf.

¿Cuáles han sido los mayores desafíos 
enfrentados por la escuela en estos 35 
años? 
Naroa: El club ha enfrentado grandes 
desafíos, incluyendo la evolución y creci-
miento del deporte. Mantener un equipo 
de competición de alto rendimiento re-
quiere considerables recursos persona-
les, materiales y económicos, los cuales 
son limitados para un club. La labor cru-
cial de la escuela, especialmente de Arit-
za durante 20 años, ha sido fundamental 
para apoyar al equipo en competiciones 
internacionales, superando las limitacio-
nes del club.
Otro reto significativo ha sido el desa-
rrollo del surf adaptado, donde el club 
ha trabajado arduamente para obtener 
patrocinios y apoyo financiero. Gracias 
a iniciativas como el primer campeonato 
internacional de surf adaptado, impulsa-
do por Amaia Guenetxea, se logró reco-
nocimiento global y apoyos como el de 
Red Eléctrica. Aunque han tenido éxito, 
el club sigue en la búsqueda de nuevas 
ayudas para mantener y expandir este 
importante proyecto a largo plazo.

¿Qué metas se han establecido para 
continuar creciendo y mejorando?
Naroa: Considero que lo fundamental 
es no solo crecer, sino también mejorar 
todo lo que ya hemos creado. Es crucial 
seguir apoyando a nuestras deportistas 
y fortalecer nuestra cantera. Además, 
queremos continuar proporcionando a 
todas las personas un espacio seguro, 
respetuoso y solidario donde el euskera, 
el deporte y un estilo de vida saludable 
sean los pilares fundamentales de nues-
tra gran familia.

“Nuestra filosofía principal es que las personas disfruten del mar, 
conozcan su entorno y lo integren en su 
vida diaria”
El pasado mes de junio, Peña Txuri celebró su 35 aniversario con el honor 
de leer el pregón de las fiestas de San Pedro en Sopela. Naroa, Aritza, Gobi 
y Zuku, algunos de sus miembros más destacados, nos cuentan cómo 
este momento significó un reconocimiento a años de dedicación al surf y 
otros deportes, así como a la diversidad de su club. Desde sus inicios, Peña 
Txuri ha sido un faro en la promoción del surf y la conciencia ambiental, 
ofreciendo cursos gratuitos y programas inclusivos que han permitido a 
miles de personas disfrutar del mar y conectarse con la naturaleza. Este 
pregón en la balconada del Ayuntamiento simboliza el estrecho lazo entre 
Peña Txuri y Sopela, una relación forjada en las olas y en la comunidad, que 
seguirá inspirando a futuras generaciones a honrar y proteger la belleza 
de su tierra y su mar.
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Descubre la excelencia en 
V&M Peluqueros: Muchos años 

cuidando tu estilo
¡Bienvenid@s a V&M Peluqueros 
Sopela! En nuestra peluquería, 
llevamos muchos años dedicados a 
realzar la belleza de nuestr@s client@s 
con pasión y profesionalismo. Nos 
enorgullece ofrecer un servicio 
de máxima calidad accesible para 
todos los bolsillos, porque creemos 
firmemente que la belleza debe ser 
inclusiva y accesible. 

En V&M, ofrecemos servicios de alta 
calidad a precios justos, utilizando 
productos de marcas líderes para 
garantizar resultados excepcionales 
y un óptimo cuidado capilar. 
Trabajamos con las mejores marcas 
para asegurar que tu cabello reciba el 
cuidado que merece, manteniéndolo 
sano, brillante y hermoso.

Peinados creativos: Desde 
elegantes recogidos hasta estilos 
modernos y atrevidos, nuestros 
estilistas crean el peinado perfecto 
que realza tu belleza única.

Cortes personalizados: Nuestros 
expertos ofrecen cortes a medida 

que destacan tus rasgos y reflejan tu 
personalidad.

Coloración de cabello: Especialistas 
en técnicas y tendencias actuales, 
ofrecemos opciones de color que se 
adaptan a tu estilo.

Tratamientos de brillo: 
Revitalizamos y realzamos el brillo 
natural de tu cabello con productos 
avanzados.

-Tratamientos anticaída: 
Ofrecemos soluciones efectivas para 
fortalecer el cabello y estimular su 
crecimiento, devolviendo densidad 
y vitalidad.

Estamos ubicados en C/Akilino 
Arriola Nº3, 48600 Sopela. Ven y 
experimenta la diferencia que V&M 
puede hacer en tu estilo. Nuestro 
equipo está listo para darte la 
bienvenida y ayudarte a descubrir la 
mejor versión de ti mismo.

¡Te esperamos con los brazos 
abiertos para transformar tu cabello y 
realzar tu belleza natural!

Actividades de julio en el Hogar del 
Jubilado: sardinada y excursión a Santoña y 
Ogarrio
Este mes de julio, el Hogar del Jubilado 
tiene preparadas dos emocionantes 
actividades para sus socios y amigos. 
El día 12 de julio, nos reuniremos para 
disfrutar de una tradicional Sardinada 
popular. Será una jornada llena de 
sabor y camaradería, donde podremos 
compartir deliciosas sardinas asadas y 
otros platos típicos. La cita es a partir 
de las 12 del mediodía en nuestras 
instalaciones. ¡No te lo pierdas!

Además, el día 17 de julio, hemos 
organizado una emocionante 
excursión a Santoña y Ogarrio. 
Nos embarcaremos en un apacible 
recorrido en barco por la hermosa 
bahía de Santoña, disfrutando de vistas 
panorámicas únicas. Posteriormente, 
exploraremos Ogarrio, donde 
podremos descubrir su encanto 
histórico y natural en una ruta guiada. 
Una jornada perfecta para disfrutar en buena compañía y conocer nuevos lugares. La 
salida será a las 9 de la mañana desde el Hogar del Jubilado. ¡Te esperamos!

El grupo Munarrikolanda ha planificado una 
expedición a Andorra del 25 al 31 de julio. Durante 
esta semana, conquistaremos el Alt del Griu, Pic de 
Font Blanca, la Tossa Plana de Lles, Pic de Estanyó y 
Pic del Pessons, disfrutando de un entorno natural 
espectacular que incluye numerosos lagos de aguas 
cristalinas. Nuestra base será el acogedor hotel 
Himalaia, situado en Soldeu, donde descansaremos 
y compartiremos nuestras experiencias en la 
montaña.

Sopelako Ehuntzaileak 
elkarteak antolatutako 
ekitaldi hau, ar tisau 
trebetasunen ospakizuna 
izateaz gain ,  ohiko 
ehungintza babestu eta 
sustatzeko sopeloztar 
emakume talde baten 
grina eta dedikazioaren lekuko bizia ere izan zen.

Jardunaldiak arrakasta handia izan zuen eta 
erakusgai jarritako produktuen aniztasuna eta 
kalitatea nabarmendu ziren. Poltsetatik hasi eta 
panpinetaraino, txalekoak, tokilak, tapeteak eta 
bufandak barne, pieza bakoitza tokiko ehuleen 
eskuzko trebetasunaren eta sormenaren lekuko 
zen. Kolore dardaratiek eta patroi intrikatuek ez 
zituzten produktuak apaintzen bakarrik, tradizio eta 
herentzia kulturaleko istorioak ere kontatzen zituzten. 
Ehungintzaren artea bizirik mantentzeko helburuarekin 
sortutako Sopelako Ehuntzaileak elkartea funtsezkoa 
izan da ahalegin honetan. Bere kideen arabera, 
ehungintza ez da trebetasun teknikoa bakarrik, baizik 
eta hamaika onura dituen artea. Sormena sustatzetik 
hasi eta erlaxazioa eta kontzentrazioa sustatzeraino, 
eskuzko ehuna adierazpide pertsonal eta komunitario 
bihurtzen da.

“Elkarteak ehungintza arte gisa duen ikusmoldea 
berreskuratu nahi du; izan ere, praktika horrek sormen-
osagai handia du, eta mundu guztiak du lekua bertan”, 
azaldu zuen taldeko kide batek ekitaldian zehar. Beren 
lanak erakusteaz gain, ehuleek beren artean eta 
bisitariekin teknikak eta ezagutzak partekatu zituzten, 
Sopelako ehule-komunitatea aberastuz.

Ekitaldiak, 
ehungintzaren 
zaleak ez ezik, 
tokiko tradizioak 
zaindu eta 
eskuz egindako 
artisautza lana 
babestu nahi 
zutenak ere 
erakarri zituen. 
Giroa adiskidetasunezkoa eta elkar mirestekoa 
izan zen, non ehuleek beren sorkuntzak saltzeaz 
gain, beren dedikazio eta talentuagatik merezitako 
aintzatespena ere jaso zuten.

Laburbilduz, Sopelako Ehuleen Eguna produktuen 
erakustaldi soil bat baino gehiago izan zen; artisau-
lanari egindako omenaldia eta gure tradizioak bizirik 
mantentzearen garrantziaren oroigarria izan zen. 
Sopelako Ehuntzaileak elkarteari esker eta honelako 
ekitaldiei esker, Sopelak bere historia kolorez eta 
bihotzez ehuntzen jarraitzen du.

Aventura alpina en Andorra: 
Munarrikolanda explorará 
las cimas y lagos de ensueño

Sopela: tradizioak ehuntzen 
kolore biziekin
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Barinatxe Txistu Taldeak bere 25. 
urteurrena ospatu berri du, mende 
laurden batez txistuaren bidez euskal 
musika eta kultura tradizionala sustatuz 
eta babestuz. Maitena Aurrekoetxeak, 
elkartearen sortzaileetako batek, 
proiektu hau Sopelan nola sortu zen eta 
bere historiako unerik esanguratsuenak 
partekatzen dizkigu.

Tradizio baten sorrera

80ko hamarkadan, Maitena Aurrekoetxea, 
kontserbatorioan ikasketak amaitu 
ondoren, txistu eskolak ematen hasi zen 
Larrabasterra auzoko haurrei. “Gaztetxoei 
musika tradizionala hurbiltzea eta txistuan 
oinarri sendoa ematea zen asmoa”, 
azaldu du Maitenak. Denborarekin, 
musikari gazte hauek herriko festetan 
parte hartzen hasi ziren, eta eskaera gero 
eta handiagoa zenez, Barinatxe Txistu 
Taldea sortu zen, eskualdean txistularien 
formakuntza formalizatu eta egituratzeko 
helburuarekin.

“Gazteek txistua modu formalean ikasi 
eta praktikatzeko gune bat eskaini nahi 
genuen, baina gure musikaren eta 
kulturaren esentzia ere bizirik mantendu 

nahi genuen”, gogoratu du Maitenak.

Barinatxe Txistu Taldearen helburuak 
argiak dira: txistuaren tradizioa zaintzea 
eta sustatzea, euskal kultura herrikoiaren 
zati integral gisa, eta herentzia hori 
etorkizuneko belaunaldiei transmititzen 
zaiela ziurtatzea. Elkartea txistulari berrien 
etengabeko prestakuntzan aritzen da, 
instrumentuaren garapen teknikoa eta 
balioespen kulturala sustatzen dituen 
ikaskuntza-ingurunea eskainiz.

Gainera, elkarteak kalejiren eta 
komunitate-jardunen tradizioa bizirik 
mantentzen ahalegintzen da, lotura 
sozialak eta nortasun kulturala musikaren 
bidez indartuz. “Jendeak txistua musika-
tresna ez ezik, gure historiarekiko eta 
kulturarekiko lotura ere badela sentitzea 
nahi dugu”, nabarmendu du Maitenak.

“Azpimarratzekoa da elkarteko kideak ez 
direla txistulari autodidaktak, iraganean 
bezala. Denek jaso dute musika 
formazioa, eta horri esker, partiturak 
zehatz irakur ditzakete eta beste edozein 
musikariren trebetasun berarekin jardun”, 
adierazi du Maitenak. Formazio honek 
errepertorioa eguneratzea erraztu du eta, 

musika tradizionala alde batera utzi gabe, 
beste instrumentu batzuekin batera 
kontzertuak eskaintzeko aukera eman 
dio elkarteari.

25. urteurrenaren ospakizuna

Barinatxe Txistu Taldearen 25. urteurrena 
apirilaren 20an ospatu zen, Bizkaia osoko 
txistulari kontzentrazio handi batekin, 
Sopelan zehar kalejira alai batekin amaitu 
zena. Ekitaldia Udaletxeko plazan amaitu 
zen, non Guruzne Carrasson alkateak hitz 
batzuk eskaini zizkien parte-hartzaileei 
eta hildako elkartekideei omenaldia egin 
zitzaien. Eguna Musika Eskolan egindako 
bazkari batekin amaitu zen, elkartearen 
batasuna eta izpiritu komunitarioa 
sendotuz.

Urteurrenaren ospakizunak amaitzeko, 
kontzertu berezi bat antolatzen ari dira, 
baina data zehazteke dago oraindik. 
Ekitaldi honek 25 urteko euskal musika 
eta kultura tradizionalari eskainitako 
omenaldi gisa balioko du, eta elkarteak 
txistua gure tradizioaren funtsezko zati 
gisa sustatzen jarraitzeko konpromisoa 
berretsiko du, etorkizuneko belaunaldiek 
ondare hori zaintzen jarrai dezaten.

Barinatxe Txistu Taldea: 
25 urte euskal kultura eta 
musika tradizionala sustatzen

Club D’Arco: pasión por el tiro con arco desde 1993
El 9 de febrero de 1993 marcó el nacimiento 
de una nueva pasión en Sopela y Getxo. Con la 
creación del Club de Tiro con Arco D’Arco, este 
deporte comenzó a arraigarse en la Margen 
Derecha, ofreciendo una alternativa fascinante 
y saludable para personas de todas las edades. 
Desde sus inicios, D’Arco se ha destacado no 
solo por su compromiso con la promoción del 
tiro con arco, sino también por la formación de 
deportistas que han alcanzado logros notables 
en competiciones autonómicas, nacionales e 
internacionales.
Fernando Julián López, miembro activo y uno 
de los instructores del club, nos cuenta que 
D’Arco es más que un simple club deportivo. 
Con alrededor de 150 socios, la entidad se 
caracteriza por su diversidad en términos de 
edad y habilidades de sus miembros. “Tenemos 
desde principiantes hasta campeones de 
Euskadi y España. La variedad en niveles y 
modalidades hace que el club sea un lugar 
inclusivo y lleno de oportunidades para todos y 
todas”, comenta Fernando.
El Club D’Arco no se limita solo a entrenar a 
sus miembros. También organiza y participa 
en múltiples competiciones y eventos que 
contribuyen al desarrollo del deporte en la 
región. Entre ellos se destaca la liga nacional y 
la liga vasca de tiro con arco, así como eventos 
de mayor envergadura como el Campeonato 
de Euskadi por Equipos. Además, el club ofrece 
una amplia gama de cursos que abarcan 

desde el tiro con arco recurvo y compuesto 
hasta modalidades más lúdicas y de precisión. 
“Queremos que todas las personas, sin 
importar su nivel, puedan disfrutar y aprender 
este deporte. Organizamos jornadas de 
puertas abiertas, conocidas como ‘topaketak’, 
donde los escolares pueden venir y probar el 
tiro con arco de manera gratuita”, nos explica 
Fernando.
A pesar de la percepción común de que el tiro 
con arco es una actividad sencilla, Fernando 
nos recuerda que este deporte requiere una 
preparación física y mental considerable. 
“Aunque pueda parecer fácil, es un deporte 
que necesita mucha concentración, técnica y 
resistencia. Es mucho más complejo de lo que 
parece a simple vista”, añade. Esta complejidad, 
sin embargo, no es un impedimento para 
quienes desean simplemente disfrutar de una 
nueva experiencia. “Una vez que pruebas el tiro 
con arco, es fácil engancharse”, asegura.
Más allá de la emoción de competir, el tiro 
con arco ofrece una serie de beneficios para 
la salud y el bienestar. Fernando destaca que 
es un deporte asimétrico que puede ayudar a 
mejorar problemas de espalda y desarrollar la 
musculatura debido a la tensión que implica. 
“Además, es una actividad que fomenta la 
autosuperación, ya que cada persona compite 
contra sí misma para mejorar sus propias 
marcas”, comenta.
El aspecto social del tiro con arco no debe 

subestimarse. Según Fernando, el club es un 
lugar donde se crean lazos y se comparte 
una pasión común. “Es una excelente manera 
de interactuar con otras personas, ya sea en 
alta competición o en encuentros informales 
donde se combina la práctica con la 
camaradería. Es por ello que si estás buscando 
una nueva actividad física que combine desafío 
y concentración, el Club D’Arco te espera con 
los brazos abiertos”, afirma.

Maitena Aurrekoetxea: "Txistuak gure kultur 
nortasunaren sinbolo bizia izaten jarraitzea 
da gure helburua"
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El próximo 28 de julio, de 10:30 
a 13:30, te invitamos a aden-
trarte  en la profunda conexión 
entre mujeres, espiritualidad y 
el campo en el entorno de So-
pela a través de la visita guiada 
“De Santa Marina a Munarri: 
Mujeres y Gentes de Campo”. 
La actividad se desarrollará en 
castellano y estará dirigida por 
el experto guía Juan Manuel 
González Cembellínen, quien 
nos acompañará en este fas-
cinante recorrido histórico y 
cultural.

Iniciaremos la ruta en la igle-
sia de Santa María de Urduliz, 
desde donde subiremos hasta 
la ermita de Santa Marina. Este 
antiguo templo, renovado en 
1500, nos desvela fascinantes 
historias de mujeres. Explora-
remos su simbolismo femenino 
y sus singulares advocaciones 

como santas protectoras de 
mujeres embarazadas, partu-
rientas y defensoras de las “mal 
casadas”.

A continuación, cruzaremos un 
bosque, un verdadero patrimo-
nio natural que ha sido huma-
nizado a lo largo del tiempo, 
hasta llegar al Munarri. Esta em-
blemática piedra, utilizada en 
antiguos ritos para la bendición 
de los campos, tiene un signifi-
cado especial y no fue elegida 
al azar.

Para obtener más información 
y realizar reservas, puedes con-
tactar con la Oficina de Turismo 
de Sopela a través del teléfono 
94 406 55 19 o enviando un 
correo electrónico a turismo@
sopela.eus. ¡No pierdas esta 
oportunidad de descubrir el 
legado histórico y cultural de 
Sopela!

Uztailaren 12tik 16ra, Larrabasterrako 

Karmen jaiez gozatzera gonbidatzen zai-

tugu, adin guztientzako jardueraz bete-

tako ospakizuna. Ezin dituzu galdu!

Uztailaren 12an, parrillada batekin hasi-

ko da jaia, 18:30etan, Jubilatuen Etxean. 

Ondoren, dantzaldia izango da Sanda-

lo taldearekin. 19:00etan, Ander Deuna 

surflariaren eskulturatik abiatuko kale-

jirarekin bat egin ahal izango duzu. Ez 

ahaztu tximeletaz mozorrotuta etortzen. 

20:00etan egingo den pregoi eta txupi-

nazoak harrera ofiziala emango die jaie 

Urgitxieta plazan, DJ Porruren umeent-

zako ikuskizunarekin eta, ondoren, Ziin 

and the Melody Breakers taldearen kont-

zertua 22:30etan.

Uztailaren 13an, haurrentzako parkeaz 

gozatu ahal izango duzu Urgitxieta pla-

zan 17:00etatik aurrera, tiragoma txape-

lketa 18:00etan Iberrota plazan eta III. 

22:30etatik aurrera, “Hay poco rock and 

roll” taldeak Extremoduro eta Platero y tu 

taldeen abesti mitikoak berbiztuko dituz-

te Urgitxieta plazan.

Uztailaren 14an Lasterketa Nudista ospa-

tuko da Barinatxe hondartzan eta marmi-

tako lehiaketa Urkon. Ondoren, haur eta 

gazteentzako uretako jarduerak, apar 

festa eta familia osoarentzako disko-

festa izango dira.

Uztailaren 15ean, ezin dituzu galdu 

haurrentzako tailerrak, kale antzerkia 

eta Urgitxieta plazako kontzertuak. 

Uztailaren 16an, haur eta gazteent-

zako parkeaz, kalejiraz eta Kantu Berri 

Bat Gara ikuskizunaz gozatzeko auke-

ra izango duzu.

Gogoratu 00:30etatik 04:00etara 

Gaubegi zerbitzua egongo dela esku-

ragarri, emakumeei, LGTBIQ+ kolekti-

boko pertsonei eta beste talde kaltebera 

batzuei arreta emateko, baita genero-in-

darkeriari buruzko informazio-gunea ere. 

Gainera, ordu erdiro irteerak egongo dira 

Gaztarriñe kaletik, Mankomunitatearen 

eraikinaren ondotik.

Etorri gurekin Karmenak ospatzera!

Badatoz Sopelako Karmenak!

Visita guiada “De Santa 
Marina a Munarri: mujeres y 

gentes de campo”
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UZTAILA / JULIO

7 IGANDEA/DOMINGO

TXITXARRILLO / BAILABLES
Tokia/Lugar: Eleizalde kalea (kioskoan)/calle 
Eleizalde (en el quiosco)
Ordua/Hora: 17:30-20:30

12-16

KARMEN JAIAK

13 LARUNBATA/SÁBADO

BIZKAIKO ITZULIA JUNIOR txirrindularitza 

probaren 3. etapa/3ª etapa de la prueba ciclista 
Ordua/Hora: 10:00
Tokia/Lugar: udaletxeko plazatik hasita/desde la 
plaza del ayuntamiento
Antolatzailea/Organiza: SC Balmasedana – Sopelana 
Txirrindulari Kirol Taldea Zaldu

III. BOXEO AMATEUR JAIALDIA / III 
VELADA DE BOXEO AMATEUR
Tokia/Lugar: Urko kiroldegia/Polideportivo Urko
Ordua/Hora: 18:00
Sarrera/Entrada: 10,00€ pista – 8,00€ grada (Kurtzio 
Kultur Etxea – sarrerak.sopela.eus)

14 IGANDEA/DOMINGO

LASTERKETA NUDISTA/CARRERA NUDISTA
Ordua/Hora: 9:30
Tokia/Lugar: Barinatxe hondartza/Playa Barinatxe
Izen-emateak/Inscripciones: dohainik izango dira 
eta momentuan bertan egingo dira/serán gratuitas y 
se realizarán allí en el momento
Laguntzailea/Colabora: Munarri Atletismo Taldea

19 OSTIRALA/VIERNES

FOLKLORE BIZIAN
Tokia/Lugar: Urgitxieta plaza
Ordua/Hora: 20:00
BOLIVIA: Manuel Acosta ballet folkloriko nazionala/
ballet folkloriko nacional

TANZANIA: Lumumba talde folkloriko nazionala/
grupo folkloriko nacional
EUSKAL HERRIA: Galdakaoko Andra Mari Dantza 
Taldea

20 LARUNBATA/SÁBADO

SANTA MARINA
10:00 Udaletxeko plazatik Santa Marinara 
KALEJIRAN Barinatxe Taldeko
txistulariekin 
KALEJIRA desde la plaza del ayuntamiento hasta le 
ermita de Santa Marina, con Barinatxe Txistu taldea

11:00 MEZA NAGUSIA Santa Marina Baselizan
MISA en la ermita de Santa Marina

11:30 OHOREZKO AURRESKUA eta lore eskaintza 
Fernando Ansoleagaren omenez
AURRESKU DE HONOR y ofrenda floral en homenaje a 
Fernando Ansoleaga

12:00 HAMAIKETAKOA trikitixarekin
HAMAIKETAKO amenizado con trikitrixa

14:00 BAZKARIA: Etorri zure kuadrillarekin 
bazkaltzera!!
Comida: Vente a comer con tu cuadrilla!!

17:00 PATATA TORTILLA LEHIAKETA
CONCURSO DE TORTILLA DE PATATA

18:00etatik aurrera, ERROMERIA eta SARI 
BANAKETA
Romeria y entrega de premios

21 IGANDEA/DOMINGO

TXITXARRILLO / BAILABLES
Tokia/Lugar: Eleizalde kalea (kioskoan)/calle 
Eleizalde (en el quiosco)
Ordua/Hora: 17:30-20:30

28 IGANDEA/DOMINGO

TXITXARRILLO / BAILABLES
Tokia/Lugar: Eleizalde kalea (kioskoan)/calle 
Eleizalde (en el quiosco)
Ordua/Hora: 17:30-20:30
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